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UDKAST - Høringssvar vedr. lokaludvalgenes 

erfaringer med tilpasningen. 

 

Østerbro Lokaludvalg har drøftet tilpasningen på 

fagudvalgsmøder, og vi har følgende kommentarer til de 4 

overordnede emner i tilpasningen: 

 

Tidlig inddragelse og høring: 

Lokaludvalget ser positivt på de nye samarbejdsaftaler 

mellem forvaltningerne. Vi fornemmer, at det er blevet 

bedre med den tidlige inddragelse, men vi er endnu ikke 

helt i mål. Der er stor forskel på forvaltningerne. 

Vi har set en uheldig tendens til at forvaltninger 

henvender sig til lokaludvalget med ønsker om samarbejde 

om inddragelse, men hvor der ligger en forventning til, at 

lokaludvalget arrangerer og finansierer forvaltningens 

høringsprocesser. Lokaludvalget skal ikke finansiere 

forvaltningernes initiativer og inddragelsesaktiviteter, 

som vi mener må finansieres gennem det aktuelle projekt. 

Det er ikke formålet med puljemidlerne, de skal komme 

københavnerne til gode. 

 

 

Digitalt valg: 

Det er Østerbro Lokaludvalgs vurdering, at det er de samme 

foreninger som deltog ved dette valg, som det har været 

ved tidligere opstillingsmøder. Vi oplever ikke at have 

nået nye målgrupper gennem det nye koncept, og vi 

anbefaler at gå tilbage til den gamle model med 

opstillingsmøder. 

Fordelen ved disse opstillingsmøder var, at foreninger 

møder op fysisk og man møder hinanden ift. fremtidige 

samarbejde. 
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Vi oplever desuden, at det digitale valg, har skabt nogle 

forkerte forventninger. Vi har haft flere tilkendegivelser 

fra enkeltpersoner om ønsket om at stemme, men da vi 

fortalte om at skulle stemme på vegne af en forening, blev 

det fravalgt.  

Hvis man forsat ønsker digitalt valg, så skal det være 

direkte valg, gerne i forbindelse med BR-valg. 

 

Vedr. suppleanter ser lokaludvalget helst, at der vælges 

en samlet brutto-suppleantliste. Vi oplever ikke, at det 

giver mening med de tre valggrupper, da det ikke er en 

garanti for fagspecifikke suppleanter. 

 

Bydelsplan: 

Vi skal starte bydelsplanprocessen tidligst 6 måneder 

efter at den nye samling træder sammen. 

Vigtigt for at skabe ejerskab, at processen ligger tidligt 

i processen, så et nyt lokaludvalg ikke skal ”arve” en 

plan fra et afgående udvalg. 

 

I forhold til bruges af inddragelsesmetoden med 

borgersamlinger/borgerting, vil vi gerne foreslå, at disse 

i højere grad koordineres med lokaludvalg og gerne kan 

spille sammen med lokaludvalgets bydelsplaner. 

Lokaludvalget er ikke imod metoden med 

borgersamlinger/borgerting, men det er vigtigt konceptet 

tilpasses, så de god input der kommer ud af projekterne 

får at få mest nytte. 

 

Repræsentantskaber: 

Vores oplevelse med repræsentantskaber er, at foreningerne 

i bydelen har været fint engagerede gennem hele processen. 

Det har særligt været et plus, at vi har inddraget gennem 

fagudvalgsarbejdet, så deltagerne har kunnet være med hele 

vejen i planlægningen, hvis de har ønsket. Det har først 

til en bredere inddragelse. 

 

Vi vil dog gerne anbefale, at ordet ”repræsentantskab” 

ændres. Der er nogle klare forventninger til begrebet 

blandt de foreningsaktive, og vi oplever, at det har skabt 

forvirring og skuffelse blandt deltagerne, da rammerne 

ikke har harmoneret med den klassiske forståelse af 

begrebet ”repræsentantskab”, og indflydelsesrummet har 
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været uklart. Vi anbefaler i stedet at kalde det 

”bydelsmøder”. 

Det er fint, at bydelsmøderne/repræsentantskabet skal 

godkende elelr nikke til bydelsplanen, men vi kan ikke 

garantere, at planen bliver til noget, da vi ikke kan 

forpligte politikere på rådhuset. 

 

 

 

Venlig hilsen 

Allan Marouf 

Forperson for Østerbro Lokaludvalg 

 

 


